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حادثه پلاسکو؛ تلنگری اساسی
|  امین مومیوند  |  تحلیلگر مسائل شهری |

پیام تسلیت  ها از جانب مسئولان سرازیر شده 
است. در متن اکثر پیام  ها از زحمات مسئولان 
و کارگــزاران که شــامل حضــور در صحنه و 
برگزاری جلســات فوق العاده می شود، تقدیر 
شــده اســت. با خود که می اندیشم، متعجب 
می شوم. با خود تکرار می کنم مگر حضور بر سر 
جنازه  های سوخته آتش نشانان جان فشان، کار 

دشواری است؟ 
آشــفته و حیران پیگیر خبرهــای مربوط 
به سرنوشــت قربانیان حادثــه و خانواده های 
داغدار آنها می شــوم. خبرهای خوشایندی به 
گوش نمی  رسد. آنچه بیشــتر از هر چیز آزارم 
می  دهد حضور مســئولان مدیریت شهری به 
عنوان نهادهای مسئول برای حل مسأله پیش 
از وقوع فاجعه، اعم از شورای شهر و شهرداری 
در محل حادثه و عکس گرفتن های آنهاســت 
که بلافاصله هم در کانال  های شخصی شــان 
منتشر می  شود که یعنی، بله مردم، ما ناظران 
و نمایندگان شــما در کلانشــهر تهــران، از 
ابتدایی ترین ســاعات خود را بــه محل حادثه 
رسانده ایم. حال آن که باید گفت، شما موظف 
بوده اید پیشــتر از اینها بر ســر صحنه حاضر 
شوید. البته خُب باید در نظر گرفت ممکن بود 
آن زمان حضورتــان و عکس هایتان به خوبی 
در رسانه ها منعکس نشــود. گاهی آن قدر این 
حرکات لوث و مضحک می شــود که خود این 
سرک کشــیدن  ها و ســرزدن  ها نیز منجر به 
ســاختن جوک و مطالب طنز توسط کاربران 
فضای مجازی می  شــود. نیازی بــه ذکر نام  ها 

نیست. خودتان بهتر می  دانید.
باز در میان انبوه خبرها درصدد یافتن اخبار 
خوشحال کننده هستم که تصاویری از جلسات 
ســتاد بحران منتشر شده اســت. برایم جالب 
است. نکته ای که در تصاویر برایم عجیب است، 
خنده های گاه و بیگاه حاضران در جلسه است 
که از چشمان تیزبین رســانه ها به دور نمانده 
اســت. یک لحظه خود را جــای خانواده های 
داغدار و آسیب دیده تصور می  کنم و می  گویم 
اگر من جــای آنها بودم، چطور می توانســتم 
چنین مسئولانی را ببخشــم. بگذریم که اگر 
نگذریم، ممکن است انتقادات بیشتر به برخی 
مسئولان بر بخورد و آنگاه دامنه ناراحتی شان 

دامان من نگارنده را نیز به آتش خواهد کشید.
طرف دیگر ماجرا بخشــی از مردم شهرمان 
هستند. همان ها که با عکســبرداری و سلفی 
گرفتن با آتش ســوزی پلاســکو، در تخریب 
کامل ساختمان و زیر خاک رفتن هموطنانشان 
بی تقصیر نبودنــد. همان ها کــه در بحبوحه 
آتش سوزی ها تنها و تنها هنرشان فیلمبرداری 
و عکسبرداری و ســد معبر بود. تصاویر تجمع 
مردم پیش از تخریب پلاســکو را که می بینم 
لحظه ای گمان می برم که با روزهای راهپیمایی 
باشــکوه مردم در ایام مختلف ســال، اشتباه 
گرفتــه ام. بعد از وقفه ای متوجه می شــوم که 
خیر، اشتباهی نیســت و اتفاقا این هم به نوعی 
یک راهپیمایــی و تجمع مردمی اســت، اما 
نه ماننــد راهپیمایی های دیگر کــه به قصد 
اســتقلال، امنیت و آزادی کشور برپا می شود، 
بلکه این راهپیمایی شــوربختانه برای دیدن 
لحظات آتش گرفتن جان و مال همشــهریان 

خودمان است...
خسته و کلافه شده ام. آه، فقط خدا می داند 
کــه چــه در دل خانواده های چشــم انتظار 
عزیزان شــان می گذرد. شــنیده  ام که یکی از 
شــهدای آتش نشــان بنا بوده اردیبهشت ماه، 
کنار یارش باشــد و رخت دامادی به تن کند، 
اما اکنــون باید یار او رخت ســیاه به تن کند و 
حسرتی داشته باشــد به اندازه یک عمر. مادر 
یکی از آتش نشــان ها را که می بینم، بلافاصله 
ذهنم به ســوی مادران ســرزمینم می  رود. به 
سمت مادر خودم. یقین دارم دل آن مادر، دیگر 
هیچ گاه دل نمی  شــود. باز با خود می  اندیشم و 
این بار مخاطب ســوال خود را خداوند رحمان 

قرا می دهم. بار خدایا، گناه این مادر چیست؟
حادثــه پلاســکو آمــد و جــان جمعی از 
آتش نشانان و شــهروندان عزیزمان را گرفت، 
اما با خودش بسیار پیام ها داشت؛ پیام هایی از 
جنس واقعیت و توأم با درد. این حادثه تلنگری 
اساسی بود تا بدانیم، عضویت در شورای شهر 
و فعالیت در مجموعه مدیریت شهری، کار هر 
کسی نیســت و تخصص می خواهد و اتفاقا اگر 
خروجی مدیریت شــهری ما چنین می  شود، 
حاصــل عدم مســئولیت پذیری مــا در قبال 
گزینش نمایندگان مان اســت. تهــران ما در 
معرض اساسی ترین خطرهاست، اما هزینه  های 
هنگفت در قالب بودجه مصوب شــورا، صرف 
برگزاری همایش  ها و نشســت های پرهزینه و 
بدون کوچکترین خروجی می شــود. هشدار 
و تلنگر کلیدی دیگر، به خود ماســت. به ما که 
یک بار هم که شــده به خود آییم و از ســیطره 
کامل هژمونی خودنمایی و سلفی گرفتن های 

یهویی بیرون بیاییم. 
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خبر

در	شهرری	اتفاق	افتاد

کشف منطقه باستانی، کنار برج طغرل
ایرنا|	 در ضلع جنوبی بــرج تاریخی طغرل، 
منطقه ای باســتانی مربوط به دوران سلجوقی 
کشف شــد. مدیر روابط عمومی اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری استان 
تهران با اعلام این خبر گفت:  »عملیات کاوش این 
منطقه باستانی پس از تأمین اعتبار لازم ازسوی 
مجریان طرح، از اواسط آذر ماه آغاز و در مدت 45 
روز ادامه داشــت.« وجیهه قاسمی ادامه داد: »در 
این کاوش باستان شناســی آثار معماری دوران 
سلجوقی و ساختار دیوار عظیم با مصالح سنگ 
لاشه، گچ و آجر در پی و پیرامون آن کشف شده 
است.« به گفته او با توجه به وضع تخریب و شدت 
آن و سایر اطلاعات به دســت آمده این محوطه 
تاریخی بر اثر زلزله سال 571هجری قمری ویران 
و متروک شده اســت. همچنین در این منطقه 
باســتانی علاوه بر بقایای آوار و انبوه متراکمی از 
آجر، حجم زیادی از قطعات سفالینه متنوع قرون 

میانه اسلامی به دست آمده است. 

معاون	شهردار	تهران:		

شهرداری تهران برای انتقال زندان 
اوین آمادگی کامل دارد

شهروند|		هفته گذشــته بود که رئیس سازمان 
زندان ها از منتفی شــدن واگذاری اوین به شهرداری 
تهران خبــر داد و گفت که حتی تمایل نداشــتن 
شهرداری برای خرید زندان اوین به رئیس قوه قضائیه 
هم اعلام شده است. دیروز اما این معاون برنامه ریزی، 
توسعه شهری و امور شــورای شهر شهرداری تهران، 
بود که آخرین خبر دراین باره را اعلام کرد و گفت که 
شهرداری برای انتقال زندان اوین آمادگی کامل دارد. 
ناصر امانی ادامه داد: »برای آن که زندان اوین را تملک 
کنیم، جلسات بسیاری با مسئولان سازمان زندان ها 
برگزار و نظر شهرداری به سازمان زندان ها اعلام شده 
است که درصورت موافقت، آماده انجام آن هستیم. 
بخش هایی از زمین هایی که زنــدان اوین در آن واقع 
شده، دارای مشکل اســناد مالکیت قطعی است و از 
سازمان زندان ها درخواست کردیم ابتدا این مشکلات 
را رفع کنند.«  او گفت: »همچنین درنشســت های 
برگزارشده به مسئولان سازمان زندان ها اعلام شد که 
شهرداری منابع مالی لازم برای خرید مجموعه اوین به 
صورت نقدی را دراختیار ندارد، ولی حاضر است پس از 
رفع مشکل اسناد زمین زندان و با تفاهم از طریق تهاتر 
و با استفاده از دارایی های غیرنقدی شهرداری تهران 
با دراختیار قراردادن ملک یا املاک معوض با سازمان 
زندان ها تهاتر کنیم.«  به گزارش مهر، معاون شهردار 
تهران درباره قیمت پیشــنهادی مسئولان سازمان 
زندان ها هم گفت: »برای مجموعه اوین قیمت باید 
کارشناسی و مورد توافق طرفین باشد، ضمن این که 
شهردار تهران نیز دستور همکاری کامل و مساعدت 
دراین موضوع را صادر کــرده و ما از این اقدام انصراف 
نداده و همچنان آماده همکاری و توافق هســتیم.«  
معاون برنامه ریزی، توســعه شــهری و امور شورای 
شهرداری تهران ادامه داد: »درصورت موافقت سازمان 
زندان ها با پیشنهاد شهرداری، زمین این زندان پس 
از تملک به فضای سبز و مجموعه فرهنگی- تفریحی 

تبدیل خواهد شد.« 
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شــهروند|	 اعضاي شوراي شــهر تهران صبح 
دیروز، در محــل ســاختمان پروانه که درســت 
روبه روي ساختمان پلاسکو قرار دارد، جلسه تشکیل 
دادند؛ یک جلســه اضطراری. در این جلسه کمیته 
حقیقت یاب براي حادثه پلاسکو تشکیل شد و مقرر 
شد که شورا مجوز تنخواه صدمیلیارد تومانی برای 
جبران تجهیزات از دســت رفته آتش نشانی بدهد و 
احمد مسجد جامعي هم تا روشن شدن تکلیف این 
ماجرا اســتعفاي خود را پس گرفت و همه اینها  در 
حالي بود که حتي این جلسه شورا هم از درگیري و 

موضوعات حاشیه اي در امان نماند. 
ولی الله شجاع پوریان، عضو شــورای شهر تهران 
درباره جزییات جلسه صبح شنبه توضیحاتي داد: »در 
راستای علت یابی حادثه پلاسکو، کمیته  حقیقت یاب 
در شــورا تشکیل شده اســت تا تمام ابعاد حادثه را 
بررســی و نتایج آن را به مردم و شورا اعلام کند.« او 
از تشکیل کمیته ساماندهی وضع آسیب  دیدگان اعم 
از مصدومان، جانباختگان، مالباختگان و همچنین 
بازماندگان این حادثه خبر داد: »کمیسیون حقوقی 
و نظارت  شورا موظف شده است که با بررسی همه 
خلأها و کاستی های موجود، جلوی فرار دستگاه های 
ذیربط و مقصر در حادثه را از زیر بار مسئولیت شان 
بگیرد.« عضو اصلاح  طلب شورا درباره آسیب دیدگي 
تجهیــزات آتش نشــاني تهران هم گفت: »شــورا 

مصوباتی در این راستا داشته تا 
با جبران خسارت های وارده به 
تجهیزات آتش نشانی، همه آنچه 
را که این ســازمان برای به روز 
شــدن و مقابله بــا بحران های 
احتمالی در شهر تهران نیاز دارد، 
مطابق اســتانداردهای جهانی 
تهیه کند. مطابق مصوبه شورا 
به دلیل انباشت نیروي انسانی 
شهرداری باید سالانه 4درصد 
از نیروهای خود را تعدیل کند، 
با همــه ایــن محدودیت ها به 

سازمان آتش نشانی مجوز داده شده است تا در صورت 
نیاز اقدام به جذب نیروهای متخصص و ماهر کند.« به 
گفته شجاع پوریان قصورها و کاستی های در گذشته 
در بروز حادثه پلاســکو اثرگذار بوده است:  »ما برای 
این که وارد حاشیه ها نشویم، فعلا از ورود به مسائل 
حاشیه ای خودداری کرده اما قطعا در زمان مناسب 
راجع به این موضوع به مردم گزارش خواهیم داد. بر 
اساس اظهارات مدیران ارشد سازمان آتش نشانی در 
یک ساعت نخســت این حادثه، آتش در ساختمان 
پلاسکو مهار شــده بود اما به دلیل انفجاری که پس 
از مهار تقریبی آتش در ساختمان رخ می دهد، شاهد 
آن بودیم که به یکباره ساختمان پلاسکو فرو ریخت 
که البته معلوم نیست علت انفجار مورد اشاره چه بوده 

است.« 
تنخواه	صد	میلیاردي	به	آتش	نشانی

در جلسه دیروز، نایب رئیس کمیسیون معماری 
شورا هم از مجوز صد میلیاردي شورا براي آتش نشاني 
خبر داد: »مقرر شــد که شــورا مجوز تنخواه صد 
میلیارد تومانی برای جبران تجهیزات از دست رفته 
آتش نشانی بدهد. مسئولان آتش نشانی اعلام کردند 
که در حادثه آوار پلاسکو تعدادی از تجهیزات شان 
ازجمله دو نردبــام 55 متری از بین رفته اســت.« 
محمدمهدی تندگویان ادامه داد:   »واقعیت این است 
که اگر الان حریقی در ساختمان بلندمرتبه تهران رخ 
دهد، در تجهیزات مشــکل داریم؛ چراکه نردبام 55 
متری در این حریــق از بین رفته و باید هرچه زودتر 
خسارات جبران شود. تجهیزات ما برای اطفای حریق 
ســاختمان های بالای 15 طبقه به اندازه انگشتان 
دست است و باید این مســأله جبران شود. هر چند 
که شهرداری اعلام کرده که در اطفای حریق پلاسکو 
مشکلی نداشته؛ اما واقعیت این  است که ما بالگرد 
آتش نشــانی نداریم و باید این مسأله جبران شود.«

تنش	در	شورا
در جریان این جلســه شــورا هم کــه به صورت 
اضطــراري برگزار شــد، چند نفر از اعضاي شــورا 
ازجمله تقي پور، حافظي، مسجد جامعي و اعضاي 
ورزشکار شورا درگیر شــدند و این درگیري لفظی 
شــدت بالایي گرفت. رضا تقی پور، سخنگوی شورا 
توضیحاتی را در خصوص حادثه پلاسکو مطرح کرد 
که با واکنش رحمت الله حافظی مواجه شد و درگیری 
لفظی مختصری نیز بین این دو عضو به وجود آمد. 
احمد مسجد جامعی دیگر عضو شورا بود که نسبت 
به صحبت های تقی پور درباره چگونگی شکل گیری 
حادثه معترض شد و منجر به درگیری لفظی شدید 

طرفین شد که با وســاطت سایر اعضا خاتمه یافت.  
تندگویان، عضو شورا در این باره به »شهروند« گفت: 
»همزمان با وقوع اتفاقات اینچیني فشار روي همه  
زیاد است، یکسري بحث هاي احساسي هم  مطرح 
شــود فضا را به ســمت تنش می برد. آقاي مسجد 
جامعي خیلي از این اتفاق ناراحت و عصباني بودند، 
در نتیجه استعفاي خود را نیز پس گرفتند و  گفتند 
که تا تکلیف این ماجرا روشن نشود، در شورا مي مانم 
و پیگیر موضوع هستم.« او درباره موضوع درگیري 
در شــورا گفت: »آقاي تقي پور هم از یک ســري از 
بحث ها، مصاحبه ها و حاشیه ســازي های اعضاي 
شــورا در رســانه ها گلایه داشــت که این  موضوع 
تبدیل به درگیري و بحث شــد. البتــه هر دو گروه 
که درگیر شــدند هم از این ماجرا ناراحت بودند اما 
بیشتر از همه ورزشــکاران از حاشیه سازي هایي که 
در شــبکه هاي مجازي ایجاد شــده است، ناراحت 
بودند. آنها گلایه داشــتند که چرا هــر اتفاقي که 
مي افتد همه به ما انتقاد مي کننــد.« از طرف دیگر 
نایب رئیس کمیسیون معماری شورا هم معتقد است 
که طرح بحث استیضاح شهردار در این شرایط زود 
است: »هنوز موضوع استیضاح قالیباف در شورا و نه 
درمیان اصلاح طلبان شورا مطرح نیست. به هرحال 
در اتفاقاتي کــه در حد فاجعــه رخ مي دهد، نباید 
پشت آن ژست هاي انتخاباتي و سیاسي گرفته شود 
و هیچ کس ایــن نحوه برخورد با 
ماجرا را دوست ندارد. مردم هم 
آن نمي پذیرند، بنابراین باید صبر 
کنیم در وهله اول مســأله جمع 
شود، بعد مي توانیم به تحلیل و 
نقد بپردازیــم. الان تنها دغدغه 
ما این است که آواربرداري کنیم 
و اگر کســي زنده مانده اســت  
نجات دهیم و در این شریط اصلا 
نمي خواهیم بحث استیضاح را در 
شورا مطرح کنیم. اگر بحث انتقاد 
باشد همه ما حتي به خودمان هم 

انتقاد داریم.« 
از طرف دیگر حافظي، رئیس کمیسیون سلامت 
شــورا در روزهاي گذشــته از طریق شــبکه هاي 
اجتماعي بحث هایي را دربــاره بودجه و تخصیص 
بودجه آتش نشاني منتشر کرد. در تازه ترین توییت 
او که ظهر دیروز منتشر شد، آمده است: »از محل دو  
درصد عوارض ایمنی ساختمان ها 54 میلیارد تومان 
کسب شده ولی 21 میلیارد و پانصد میلیون تومان به 

آتش نشانی پرداخت شده است.«
کارگران	و	کسبه	هم	زیر	آوار	مانده	اند	

دیروز رئیس کمیته حمل ونقل شــورا هم درباره 
آخرین وضــع زیــر آوارماندگان حادثه پلاســکو 
توضیحاتي داد: »موضوع استیضاح در جلسه شورا 
مطرح نبود و همه اعضای شــورا به اتفاق به موضوع 
کمک به آتش نشــانی تهران برای جمع کردن آوار و 
یافتن پیکر قربانیان احتمالی تأکید کردند.« آن طور 
که سرخو گفته است شهرداری تهران مکلف شده 
چهار مصوبه شورا مربوط به سوانح و آتش سوزی ها 
را به اجرا بگذارد: »بودجه آتش نشــانی به طور کامل 
تخصیص پیدا نکــرده و این ســازمان برای تأمین 
تجهیزات خود در مواقع بحران با مشــکلات جدی 
روبه رو است. با اندک تجهیزاتی که در اختیار سازمان 
آتش نشانی است، نمی توان از این نهاد انتظار داشت 
در حوادث مشابه پلاسکو بتواند موفق و به موقع عمل 
کند.« او معتقد است که شهردار باید در این مقطع 
حضور مستمر در محل حادثه داشــته باشد:  »روز 
گذشته خودم برای ساعاتی در محل حادثه حضور 
داشتم که فقط دقایقی شــهردار تهران را در محل 

حادثه دیدم.«
شهرداری	باید	با	بنیاد	مستضعفان	مکاتبه	

می	کرد،		نه	مستاجران
رئیس فراکسیون کارگري شورا درباره اهمال های 
صورت گرفته در مورد تخلیه یا پلمپ ســاختمان 
پلاسکو پس از اخطارهای متعدد شهرداری توضیح 
داد: »شــهرداری واحدهایی که دارای اندک بدهی 
باشند در کوتاه ترین زمان ممکن پلمپ می کند، اما 
این ســاختمان با وجود دریافت اخطارهای متعدد 
همچنان باز و محل رفت و آمد بســیاری بوده است. 
با توجه به این که مالکیت ساختمان پلاسکو متعلق 
به بنیاد مستضعفان است، شــهرداری می بایست 
مکاتبات را با این نهاد انجام می داد چراکه مستاجران 
قادر به انجــام تعمیرات اساســی در ســاختمان 
نبوده اند.« سرخو درباره میزان تلفات حادثه گفت: 
»دست کم 20 آتش نشان در ساختمان گرفتار شدند 

و عده ای از کارگران و کسبه ساختمان پلاسکو نیز 
که نگران اموال و اسناد خود بودند به محل کارشان 
مراجعه کرده بودند که پیش بینی ما این است که این 
افراد نیز به دلیل ریزش ساختمان زیر آوار مانده اند.« 
با وجود گذشت بیش از 50 ســاعت از وقوع حادثه 
هنوز علت آن مشخص نیست. این عضو شوراي شهر 
تهران هم از مخازن گازوییلي صحبت کرد که در این 
ساختمان بوده است:  »یک مخزن گازوییلی حداقل 
دو هزار لیتری در طبقه یازدهم ســاختمان پلاسکو 
بوده که هنوز ما نمی دانیم چرا این مخزن گازوییلی 
در این طبقه تعبیه شــده است. در کنار این موضوع 
انفجارهای متعدد کپسول های گاز و پیک نیک های 
مورد استفاده در ســاختمان به فراگیر شدن آتش 
کمک کرده است. با همه اینها سازمان آتش نشانی 
هنوز دلیل مشــخصی برای منشأ آتش سوزی ذکر 
نکرده اســت.« به گفته او، روز جمعه هیأت مدیره 

سازمان تأمین اجتماعی با برگزاری جلسه اضطراری 
مقرر کرد تا همه شاغلان ساختمان پلاسکو که بالغ بر 

سه هزار نفرند از مزایای بیمه بیکاری بهره مند شوند.
محدودیت	های	ترافیکی	چهارراه	استانبول	

ادامه	دارد
اما در این شــرایط محدودیت هــای ترافیکی 
تقاطع استانبول و محل حادثه ساختمان پلاسکو 
تا اطلاع ثانــوی همچنــان ادامه دارد. ســردار 
مهماندار، رئیــس پلیس راهور تهــران بزرگ با 
اعــلام این خبر گفت: »از ســمت غــرب تقاطع 
حافظ – جمهوری به سمت چهارراه استانبول از 
سمت فردوسی به جنوب، از میدان امام خمینی 
به سمت تقاطع اســتانبول و تقاطع مخبرالدوله 
به ســمت محل حادثه همچنان محدودیت های 
ترافیکی وجود دارد.« او از مردم خواست تا از ورود 

به این محدوده خودداري کنند.«

اعضای	شورای	شهر	تهران	برای	جبران	تجهیزات	از	دست	رفته	آتش	نشانی	در	حادثه	پلاسکو،	بودجه	ای	را	تصویب	کردند

تنخواه صدمیلیاردتومانی
		تندگویان:	تجهیزات	ما	برای	اطفای	حریق	ساختمان	های	بالای	15	طبقه	به	اندازه	انگشتان	دست	است	 				در			جلسه	اضطراري	شورا	درباره	پلاسکو	مسجدجامعی	استعفایش	را	از	شورا	پس	گرفت											

			حافظی:	از	محل	2	درصد	عوارض	ایمنی	ساختمان	ها	54	میلیارد	تومان	کسب	شده	ولی	21	میلیارد	و	پانصد		میلیون	تومان	به	آتش	نشانی	پرداخت	شده	است 	

	شهرداری	دبیرخانه	نیست	که	فقط	نامه	نگاری	کند
 |  محسن سرخو |   رئیس کمیته حمل ونقل شورای اسلامی شهر تهران |

من از نزدیک شاهد جانفشانی  و فداکاری مأموران خدوم سازمان آتش نشانی بودم که همه 
توان و تلاش خود را برای آواربرداری و کاستن از دود و آتشی که در زیر آوارها وجود دارد، انجام 
می دادند. ما امیدواریم و دعا می کنیم که این عزیزان به سلامتی به آغوش خانواده های خود 
برگردند ولی هرچقدر که تأخیر  شود، امکان زنده ماندن کاهش می یابد و اینطور که دوستان 
آتش نشانی به من گفتند، امکان دارد آواربرداری بیش از 5روز طول بکشد چون سازه های این 
ساختمان بسیار بزرگ هستند و برداشتن آنها کار بسیار دشواری است.  موضوع دیگر اما این 
است که مردم بارها مشاهده کرده اند که اگر شهروندی ملکی را تغییر کاربری دهد و کوچکترین 
تخلفی انجام دهد، شهرداری خیلی سریع آن ملک را با نیوجرسی می بندد و درمرحله بعد آن 
را پلمپ می کند، اما این که چرا درباره ساختمان های بلند تجاری و صنعتی که شهرداری از 
لحاظ قوانین مصوبه شورای شهر را دارد، برخورد قاطعی صورت نگرفت، شهرداری باید پاسخ 
دهد. در آخرین مصوبه شــورا، شهرداری مکلف شده اقدامات ایمنی همه گونه ساختمان ها 
را بررسی کند و درصورتی که اقدامات ایمنی مناسب صورت نگیرد، برخورد قاطعی صورت 
دهد و درغیراین صورت اجازه فعالیت به این ســاختمان ها ندهد. می گویند عامل آتش این 
بوده که درطبقات میانی یعنی طبقات دهم و یازدهم، دومخزن بزرگ گازوییل وجود داشته 
و احتمالا آتش سوزی از آن ناحیه صورت گرفته اســت. چرا مخزن بزرگ چند هزار  لیتری 
گازوییل درطبقه یازدهم وجود داشته و آیا نگهداری چنین مخزنی مجوز داشته است؟ آنجا 
چه فعالیتی بوده که باید چنین مخزنی وجود داشته باشد، ضمن این که کپسول های دیگری 
دربقیه طبقات هم وجود داشته که به گستردگی آتش کمک کرده اند؛ ممکن است افراد به 
دلیل بی اطلاعی یا هرعامل دیگری از این تجهیزات استفاده کنند ولی باید شهرداری از چنین 
کاری ممانعت به عمل آورد. ادعا شده که شــهرداری بارها به این ساختمان اخطار داده ولی 
اخطار کافی نیست؛ شهرداری دبیرخانه نیست که فقط نامه نگاری کند. مأمور شهرداری که 
برای اجرای اخطار به این محل مراجعه کرده، باید توبیخ و مواخذه شود که چرا این ساختمان 
را پلمپ نکرده است؟ مأمور از طرف شهرداری ناحیه یا منطقه به ساختمان پلاسکو مراجعه 
می کند و پیرو ادعای شهرداری 7، 10، 14 و 30 مورد )اعداد مختلفی در این 24ساعت مطرح 
شده است( اخطار می دهد و درمراحل بعد برای پلمپ به ساختمان مراجعه می کند، چرا اقدام 
نکردند؟ چرا مقابل واحد متخلف نیوجرسی قرار ندادند؟شهرداری نمی تواند فرافکنی کند 
و باید پاسخگو باشد، اصلا نمی شــود دراین مورد فرافکنی کرد. شورای شهر مصوبه تصویب 
کرده و شهرداری مکلف است که این مصوبات را اجرا کند. درصورت عملی شدن این مصوبات، 
ساختمان های جدیدی که احداث می شوند، حتما درطبقات فوقانی سیستم های اتوماتیک 
اعلام و اطفای حریق خواهند داشت، درغیراین صورت با این تجهیزات موجود آتش نشانی به 

هیچ  کدام از ساختمان ها نمی تواند رسیدگی کند. 

	کمیته	حقیقت	یاب	براي	
حادثه	پلاسکو	تشکیل	شد
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گرگتراخفهماکچ1
ابراونجارسود2
رایرملولستین3
ابروشمتامکار4
ژیناشنکالاچت5
اوامداریوراه6
همانشرفتمهکم7
موسجنستسیابنت8
سانلااونباون9
نتسبانبرفادن10
گبادنگنایرار11
ربتارفانیمای12
بایایشاکاکدش13
لمهثلیکالجات14
ماداموزامهتشر15
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